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Abstract (en)
The yarn tensioning device comprises a rotating body (18), which is partially wound round by threads (5). An electric motor (19) is connected to the
rotating body. The electric motor is equipped with one brake transistor (20) for discharging excess energy produced when the generator of the motor
is operated. The brake transistor is able to convert generator energy into heat, which arises when the generator is operated. Independent claims are
also included for the following: (1) an arrangement for the operation of a creel for a winding system (2) a method for operating a creel for a winding
system involves producing a thread course with the help of winding points.

Abstract (de)
Ein Fadenspanner zum Erzeugen eines bestimmten Fadenzugs an einem Faden (5), der von einer Spulstelle (7) eines Spulengatters (2) abgezogen
und einer Schäranlage (1) zugeführt wird, weist einen Drehkörper (18), der vom Faden (5) wenigstens teilweise umschlingbar ist und einen mit dem
Drehkörper verbundenen Elektromotor (19) auf. Der Motor (19) ist zur Abführung überschüssiger Energie beim Generatorbetrieb des Motors mit
wenigstens einem Bremstransistor (20) ausgerüstet, mit welchem der im Generatorbetrieb entstehende Generatorstrom in Wärme umwandelbar ist.
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